

# ANNUAL AUDIT OF ANTISEMITIC INCIDENTS 2018



 B'NAI  
BRITH  
CANADA

 League for  
Human Rights of  
B'nai Brith Canada  
Ligue des droits de  
la personne

## A New Normal? Antisemitism in Canada Sets Record for Third Consecutive Year

*B'nai Brith Canada's 2018 Annual Audit of Antisemitic Incidents lists more than 2,000 cases of harassment, vandalism and violence*

OTTAWA – For the third consecutive year, records were set in 2018 for antisemitism in Canada.

The 2018 Annual Audit of Antisemitic Incidents, produced by B'nai Brith Canada's advocacy arm, the League for Human Rights, recorded 2,041 incidents of antisemitism, a 16.5 per cent increase over the previous year.

Incidents of antisemitism included:

- A group of teens shooting lit fireworks at Hasidic Jews in Boisbriand, Que.
- Two Saskatchewan elementary school students being harassed and beaten by their peers.
- A group of Orthodox students in Toronto being assaulted on the streets.
- A Winnipeg high school student being mocked for her "Jewish nose."
- A Manitoba woman hearing "You Jews deserve to die" in an anonymous phone call.
- A 13-year-old Toronto student harassed by a peer who threatened to "shoot up a Jewish school" and told her to "go back into the ovens."

While vandalism and violence continued to target members of Canada's Jewish community, harassment was the most dominant form of antisemitic expression in 2018, with a 28.4 per cent increase compared with 2017 – representing a 61.5 per cent increase since 2015.

Eighty per cent of incidents took place via online platforms such as Facebook, Twitter, Instagram, YouTube, email and others.

"We are experiencing a disturbing new normal when it comes to antisemitism in this country, with expressions of anti-Jewish hatred surfacing in regions that are typically less prone to such prejudices," said Michael Mostyn, Chief Executive Officer of B'nai Brith Canada.



Tel: 1-844-218-BNAI | Anti-Hate Hotline: 1-800-892-BNAI  
Email: [info@bnaibrith.ca](mailto:info@bnaibrith.ca) | [www.bnaibrith.ca](http://www.bnaibrith.ca)

# ANNUAL AUDIT OF ANTISEMITIC INCIDENTS 2018



 B'NAI  
BRITH  
CANADA

 League for  
Human Rights of  
B'nai Brith Canada  
Ligue des droits de  
la personne

“Of particular concern is the rise of antisemitic harassment on social media, including death threats, threats of violence and malicious anti-Jewish comments and rhetoric.”

While the majority of incidents took place in Ontario and Quebec, which experienced a concerning 49.6 per cent increase compared with 2017, there was a significant uptick in the provinces of British Columbia, Manitoba and Saskatchewan as well as parts of Atlantic Canada.

“The massacre of Jewish worshippers at a synagogue in Pittsburgh, just days before a Montreal man threatened online to ‘kill Jewish girls,’ shows us that some individuals sadly make good on their threats. We must always be vigilant against all forms of hatred, which is why B’nai Brith is urging government officials to incorporate the steps outlined in our Eight-Point Plan to Tackle Antisemitism,” Mostyn said.

The plan includes increasing resources for hate-crime units with police forces, a no-tolerance approach to public funding of anti-Jewish events, provincial government action against antisemitism on campus and the adoption of a national-action plan for antisemitism.

***Now in its 37th year, the Audit of Antisemitic Incidents, which tracks and monitors trends in antisemitic hatred, is the authoritative document on anti-Jewish bigotry in Canada, cited regularly by law enforcement agencies, government bodies and human rights agencies around the world.***



---

Tel: 1-844-218-BNAI | Anti-Hate Hotline: 1-800-892-BNAI  
Email: [info@bnaibrith.ca](mailto:info@bnaibrith.ca) | [www.bnaibrith.ca](http://www.bnaibrith.ca)

# ANNUAL AUDIT OF ANTISEMITIC INCIDENTS 2018



 B'NAI  
BRITH  
CANADA

 League for  
Human Rights of  
B'nai Brith Canada  
Ligue des droits de  
la personne

## Une nouvelle normalité? L'antisémitisme au Canada établit un record pour la troisième année consécutive

*L'audit annuel 2018 des incidents antisémites de B'nai Brith Canada recense plus de 2 000 cas de harcèlement, de vandalisme et de violence.*

OTTAWA - Pour la troisième année consécutive, des records d'antisémitisme au Canada ont été établis en 2018.

*L'audit annuel 2018 des incidents antisémites, réalisé par la Ligue des droits de la personne de la division de la défense des intérêts de B'nai Brith Canada, a enregistré 2 041 incidents d'antisémitisme, soit une augmentation de 16,5% par rapport à l'année précédente.*

Les incidents de discrimination antisémite comprenaient:

- \* Un groupe d'adolescents tirant des feux d'artifice allumés sur des Juifs hassidiques à Boisbriand, au Québec.
- \* Deux élèves d'écoles primaires de la Saskatchewan sont harcelés et battus par leurs pairs.
- \* Un groupe d'étudiants orthodoxes à Toronto est agressé physiquement dans la rue.
- \* Une étudiante du secondaire de Winnipeg est victime de moqueries à cause de son « nez juif ».
- \* Une femme manitobaine entendant « Vous juifs méritez de mourir » lors d'un appel téléphonique anonyme.
- \* Un étudiant de Toronto âgé de 13 ans, harcelé par un pair qui a menacé de « tirer sur une école juive » et lui a dit de « retourner dans les fours ».

Alors que le vandalisme et la violence continuaient de toucher les membres de la communauté juive du Canada, le harcèlement était la forme la plus dominante d'expression antisémite en 2018, avec une augmentation de 28,4% par rapport à 2017 - soit une augmentation de 61,5% depuis 2015.



# ANNUAL AUDIT OF ANTISEMITIC INCIDENTS 2018



 B'NAI  
BRITH  
CANADA

 League for  
Human Rights of  
B'nai Brith Canada  
Ligue des droits de  
la personne

Quatre-vingt pour cent des incidents se sont produits via des plateformes en ligne telles que Facebook, Twitter, Instagram, YouTube, des e-mails et autres.

« Nous vivons une nouvelle norme inquiétante en matière d'antisémitisme dans ce pays, avec des manifestations de haine anti-juive qui se manifestent dans des régions généralement moins sujettes à de tels préjugés », a déclaré Michael Mostyn, directeur général de B'nai Brith Canada.

« La montée du harcèlement antisémite sur les médias sociaux, notamment les menaces de mort, les menaces de violence, les propos malveillants et les discours anti-juifs, est particulièrement préoccupante. »

Bien que la majorité des incidents se soient produits en Ontario et au Québec, avec une augmentation d'environ 49,6% par rapport à 2017, il y a eu une légère hausse dans les provinces de la Colombie-Britannique, du Manitoba et de la Saskatchewan, ainsi que dans certaines régions du Canada atlantique.

« Le massacre de fidèles juifs dans une synagogue à Pittsburgh, quelques jours à peine avant qu'un Montréalais ait menacé en ligne de « tuer des filles juives », nous montre que certains individus réalisent malheureusement leurs menaces. Nous devons toujours rester vigilants contre toutes les formes de haine. C'est pourquoi B'nai Brith exhorte les représentants du gouvernement à adopter les mesures décrites dans notre Plan en huit points de lutte contre l'antisémitisme. »

Le plan comprend des ressources croissantes pour les unités de la police chargées des crimes haineux, une approche sans tolérance du financement public d'événements antijuifs, une action du gouvernement provincial contre l'antisémitisme sur le campus et l'adoption d'un plan d'action national contre l'antisémitisme.

*Maintenant à sa 37<sup>ème</sup> édition, l'Audit of des incidents antisémites, qui suit et surveille les tendances en matière de haine antisémite, est le document faisant autorité sur le sectarisme anti-juif au Canada, est cité régulièrement par les organismes d'application de la loi, les organismes gouvernementaux et les organismes de défense des droits de la personne.*



Tel: 1-844-218-BNAI | Anti-Hate Hotline: 1-800-892-BNAI  
Email: [info@bnaibrith.ca](mailto:info@bnaibrith.ca) | [www.bnaibrith.ca](http://www.bnaibrith.ca)